
PROTOKÓŁ Nr LVII/23 Z Sesji Rady Gminy
Ciechanów w dniu 26 maja 2023 roku w lokalu
Urzędu Gminy Ciechanów.

 

PROTOKÓ Nr LVII/23

Z Sesji Rady Gminy Ciechanów w dniu 26 maja 2023 roku w lokalu Urzdu Gminy 
Ciechanów.

W Sesji uczestniczyo 14 radnych na stan 15 radnych.

Ponadto udzia w Sesji wzili:

1.      Pan Stefan Pawowski – Wójt Gminy 

2.      Pani Katarzyna Krupiska – Sekretarz Gminy

3.      Pani Wioletta Kujawa – Skarbnik Gminy

4.      Pani Iwona ukaszewska – Kierownik GOPS

5.      Pan Adam Olszewski – Radca Prawny

6.      Pan Sawomir Rudnicki – Radny Powiatu Ciechanowskiego

7.      Pani Maria Klonowska – Prezes Stowarzyszenia ,,Sokoówek”.

Przebieg obrad:

Obrady otworzy Pan Eugeniusz Olszewski – Przewodniczcy Rady Gminy Ciechanów.
Powita wszystkich obecnych oraz stwierdzi quorum wadne do podejmowania
prawomocnych uchwa oraz przedstawi porzdek obrad w nastpujcym brzmieniu:

Porzdek obrad:



1.       Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum.

2.       Wnioski i uwagi do protokou z poprzedniej Sesji.

3.       Sprawozdanie z dziaalnoci midzysesyjnej Wójta.

4.       Wypowiedzi radnych gminy.

5.       Wypowiedzi i zapytania sotysów.

6.       Podjcie uchway w sprawie zmian w uchwale budetowej Gminy 
Ciechanów na rok 2023.

7.       Podjcie uchway zmieniajcej Uchwa Nr XLVI/282/22 Rady Gminy 
Ciechanów z dnia 28 wrzenia 2022 r. w sprawie ustalenia regulaminu 
okrelajcego zasady i tryb korzystania ze wietlic wiejskich Gminy Ciechanów.

8.       Podjcie uchway w sprawie okrelenia wymaga, jakie powinien spenia 
przedsibiorca ubiegajcy si o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie 
dziaalnoci w zakresie opróniania zbiorników bezodpywowych lub 
osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni cieków i transportu 
nieczystoci ciekych na terenie gminy Ciechanów.

9.       Wolne wnioski i zapytania.

10.   Odpowiedzi na pytania i wnioski.

11.   Zamknicie obrad.

Ad. 2 Wnioski i uwagi do protokou z poprzedniej Sesji

Brak.

Przewodniczcy Rady Gminy zwróci si do Pani Kierownik GOPS o zabranie gosu.

Pani Iwona ukaszewska poinformowaa, e zostay przygotowane podzikowania dla 
straaków OSP Rydzewo i soectwa Rydzewo, dla soectwa Moda oraz Pana Damiana 
Rykaczewskiego za pomoc w organizacji Gminnej Senioralnej Majówki, która odbya 
si 8 maja br. w Rydzewie. Pani Kierownik wraz z Panem Wójtem i Panem 
Przewodniczcym wrczyli podzikowania ww. osobom.

Ad. 3 Sprawozdanie z dziaalnoci midzysesyjnej Wójta.

Pan Wójt przedstawi sprawozdanie:

31 sierpnia br. upywa kadencja Dyrektor Szkoy w Chotumiu, w zwizku z powyszym 

zosta ogoszony konkurs na stanowisko dyrektora (informacje odnonie konkursu 

znajduj si na stronie Urzdu Gminy). termin komisji konkursowej planowany jest 



16.06.23 r.,

- 15.05.23 r. zostay podpisane umowy z Marszakiem Województwa Mazowieckiego – 

Gmina Ciechanów otrzymaa wsparcie w ramach programu MIAS dla soectw: 

Niestum, Rydzewo, Mieszki Róki, Baby, Kanigówek (wysoko wsparcia 10000 z na 

kade soectwo),

- w ramach programu FOGR wsparcie w wysokoci 100 000,00 z - na remont drogi 

Kownaty dowe – Pieki Niechodzkie (II etap inwestycji),

- dofinansowanie na modernizacj budynku OSP Moda w wysokoci 37 800,00 z,

- 11 maja br. zostaa podpisana umowa na rozbudow sieci wodocigowej na terenie 

Gminy Ciechanów z firm Estetyka (kwota umowy 1 263 776,00 z) – termin realizacji 

30.09.23 r.,

- dobiega koniec remontu wietlicy w Gskach (I etap). W zwizku ze zwikszeniem 

zakresu prac w celu waciwego funkcjonowania obiektu, w najbliszym czasie 

rozpocznie si II etap prac, po uprzednim zabezpieczeniu rodków w budecie,

- 08.05. br. w Rydzewie odbya si Gminna Senioralna Majówka, która obfitowaa w 

wiele atrakcji. Pan Wójt zoy podzikowanie za organizacj imprezy Pani Kierownik 

GOPS Iwonie ukaszewskiej oraz Kierownik Klubu Seniora Anecie Maruszewskiej a 

take osobom, które zaangaoway si w pomoc przy organizacji.

- KS ,,Gryf” Kownaty dowe pozyska 10 000 z dofinansowania z Programu ,,Klub”,

- 17.05.br. w Urzdzie Gminy odbyo si spotkanie w ramach Programu ,,Czyste 

Powietrze”, które cieszyo si duym zainteresowaniem. Pan Wójt podzikowa za 

przygotowanie spotkania Pani anecie Brzezickiej i Monice Staniszewskiej.

Pan Wójt poinformowa, e wiele projektów dróg opracowywane jest w trakcie, kolejne 

s planowane, na stronie BIP s ogaszane zapytania ofertowe, s uwzgldniane drogi, 

które zostay wskazane przez Radnych podczas Komisji wyjazdowej. Poinformowa, e 



w celu ubiegania si o rodki zewntrzne na zadania inwestycyjne niezbdne s projekty 

budowlane, doda, e ju s podpisane umowy z projektantami z wyonionych ofert.

Pan Wójt poinformowa, e OSP z terenu Gminy mog liczy na wsparcie WFO- w 

najbliszym czasie bd podpisane umowy. 2 czerwca br. zostanie podpisana umowa na 

wymian owietlenia w SP w Gumowie i Urzdu Gminy – kwota dofinansowania 

300 000,00 z. W m-cu wrzeniu planowany jest piknik ekologiczny (przy SP w 

Gumowie), który równie bdzie sfinansowany ze rodków pozyskanych w wysokoci 

30 000,00 z. 

Pan Wójt poinformowa, e w dniu dzisiejszym uczniowie z SP w Chotumiu wraz z 

opiekunami wyjechali na wycieczk do odzi, w ramach programu ,,Poznaj Polsk”, z 

tego samego programu skorzystaj uczniowie z SP w Gumowie – zaplanowane s dwie 

wycieczki.

Pan Wójt zaprosi wszystkich, a w szczególnoci najmodszych, na Gminny Dzie 

Dziecka, który odbdzie si 10 czerwca w Ujazdówku, przy okazji podzikowa straakom 

z OSP z terenu Gminy za ch pomocy przy organizacji wydarzenia.

Pan Wójt poinformowa, e na posiedzeniach Komisji Radni zgaszali rónego typu 

sprawy, min. wykaszanie poboczy oraz wymiana opraw lamp owietlenia ulicznego. 

Poinformowa, e w przyszym tygodniu rozpoczn si prace zwizane z wykaszaniem 

poboczy i przydronych rowów. Poinformowa równie o wycenie wymiany lamp (700 

szt.) z grudnia 2022 r. koszt prawie 690 tys. z (w przyszym tygodniu odbd si rozmowy 

w tej sprawie).

Ad. 4 Wypowiedzi radnych.

Radny Piotrowski zada pytanie odnonie monitoringu w Urzdzie– z jakiego powodu i 

jakie byy przesanki by dokada wicej kamer oraz pytanie dot. terenu przed Urzdem 

Gminy – z jakie powodu zostay usunite nasadzenia?

Wójt udzieli odpowiedzi:

- monitoring zosta zaoony, poniewa monitoring, który by poprzednio zamontowany, 

jest w uytkowaniu GOPSu (obejmuje teren (pomieszczenia) uytkowane przez GOPS). 

Obecny monitoring jest caociowy, obejmuje plac i gówne korytarze w urzdzie. Pan 



Wójt nawiza do wczeniejszych sytuacji, które miay miejsce w Urzdzie, a których nie 

chce komentowa, gdy spraw bada policja. Odnonie terenu zieleni przed Urzdem – 

zostay usunite niektóre krzewy, na których wystpiy szkodniki, w ich miejsce powstan 

nowe nasadzenia.

Ad. 5 Wypowiedzi sotysów

Brak.

Ad. 6 Podjcie uchway w sprawie zmian w uchwale budetowej Gminy Ciechanów na 
rok 2023.

Pani Skarbnik przedstawia projekt uchway w sprawie zmian w uchwale budetowej 
Gminy Ciechanów na rok 2023. Poinformowaa, e oprócz zmian ujtych w projekcie 
uchway budetowej, któr otrzymali Radni, wprowadzone zostay zmiany, które byy 
omówione na posiedzeniach Komisji i wynikaj min. z dotacji w ramach Programu 
,,Czyste Powietrze”, zmian wynikajcych z wniosku mieszkaców m. Rutki Begny w 
zakresie funduszu soeckiego oraz wzrost kosztów wyjazdu dzieci na kolonie – 
przesunicie rodków z rozdziau Zwalczanie narkomanii.

Plan dochodów budetu gminy Ciechanów wynosi 47.897.327,47 z, 

Plan wydatków budetu gminy ogóem wynosi 52.915.777,26 z, 

Rada Gminy Ciechanów w gosowaniu jawnym podja uchwa w sprawie zmian w 
uchwale budetowej Gminy Ciechanów na rok 2023 stosunkiem gosów:

Za – 13 gosów

Wstrzymujce – 1 gos

 

Ad. 7 Podjcie uchway zmieniajcej Uchwa Nr XLVI/282/22 Rady Gminy Ciechanów z 
dnia 28 wrzenia 2022 r. w sprawie ustalenia regulaminu okrelajcego zasady i tryb 
korzystania ze wietlic wiejskich Gminy Ciechanów.

Pani Sekretarz przedstawia projekt uchway wraz z proponowanymi zmianami i 
uwagami Radnych, zgoszonych na posiedzeniach Komisji staych.

Sotys Urbanowski powiedzia, e jako najduej urzdujcy sotys w Gminie wnioskuje o 
uchylenie tej uchway. Powiedzia, e w Woli Pawowskiej i innych soectwach wietlice byy 
budowane w czynie spoecznym a teraz da si od mieszkaców opat, doda, e to jest haba.

Radny Jezierski nie zgodzi si z powysz wypowiedzi, powiedzia, e nie ma czynu 
spoecznego w przypadku remontu wietlicy itp., poniewa koszty pokrywa Gmina. 
Zaproponowa wprowadzi stawk od osoby a take zrónicowa ceny wynajmu pod 



wzgldem standardu wietlicy. Doda, e jeli kogo sta na organizacj imprezy, to te bdzie 
sta na wynajem. Radny Jezierski poda zasady wynajmu na przykadzie wietlicy w 
Chruszczewie.

Sotys Piotr Klimkiewicz powiedzia, e nie jest godziwe traktowa tak samo wszystkie 
wietlice, s wietlice pobudowane ze rodków budetu Gminy a wietlice takie jak w 
Rutkach Marszewicach czy w Woli Pawowskiej byy budowane w czynie spoecznym, 
nie moe by tak, e mieszkaniec zaangaowany w budow bdzie paci tyle samo co osoby, 
które nie wniosy adnego wkadu.

Rada Gminy Ciechanów w gosowaniu jawnym podja uchwa zmieniajc Uchwa Nr 
XLVI/282/22 Rady Gminy Ciechanów z dnia 28 wrzenia 2022 r. w sprawie ustalenia 
regulaminu okrelajcego zasady i tryb korzystania ze wietlic wiejskich Gminy 
Ciechanów stosunkiem gosów:

Za – 4 gosy

Przeciw – 3 gosy

Wstrzymujce – 7 gosów

Ad. 8 Podjcie uchway w sprawie okrelenia wymaga, jakie powinien spenia 
przedsibiorca ubiegajcy si o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie dziaalnoci w 
zakresie opróniania zbiorników bezodpywowych lub osadników w instalacjach 
przydomowych oczyszczalni cieków i transportu nieczystoci ciekych na terenie gminy 
Ciechanów.

Pani Sylwia Brzozowska – Rutkowska przedstawia powyszy projekt. Poinformowaa, e 
w powyszym projekcie wprowadza si zmiany w § 2 w pkt. 2 zmiany dotycz danych 
adresowych.

 

 

 



Rada Gminy Ciechanów w gosowaniu jawnym jednomylnie podja uchwaw sprawie 

okrelenia wymaga, jakie powinien spenia przedsibiorca ubiegajcy si o uzyskanie 

zezwolenia na prowadzenie dziaalnoci w zakresie opróniania zbiorników 

bezodpywowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni cieków i 

transportu nieczystoci ciekych na terenie gminy Ciechanów.

Ad. 9 Wolne wnioski i zapytania

Pani Maria Klonowska – Prezes Stowarzyszenia ,,Sokoówek” przypomniaa, e w 
listopadzie ubiegego roku Rada Gminy podja uchwa intencyjn w sprawie wyraenia 
zgody na nieodpatne przekazanie na rzecz Województwa Mazowieckiego Parku 
Podworskiego w Sokoówku. Pani Klonowska poinformowaa, e Wójt nie przekaza 
powyszej uchway do Urzdu Marszakowskiego w terminie. W styczniu tego roku 
Stowarzyszenie dowiedziao si, e dokument nie zosta dostarczony. W wyniku rónych 
okolicznoci sprawa Sokoówka zostaa poddana na posiedzeniu Zarzdu w marcu i 
zostaa odroczona. Zapytaa czy Pan Wójt ma wiedz, czy Pan Marszaek nadal jest 
skonny czy zrezygnowa z tego zamiaru? Poinformowaa, e zostay uzupenione prace 
przy Obelisku, w porozumieniu z Konserwatorem Zabytków. Poinformowaa, e w 
ubiegym roku Urzd Gminy zobowiza si do utwardzenia terenu przy tablicach 
pamitkowych, zwrócia si do Pana Wójta o podjcie dziaa w tej sprawie. Pani 
Klonowska zapytaa, co si stao z ostatnio wycitymi drzewami w parku (cznie 70 
drzew)? Poinformowaa, e w 2012 r. drzewa zostay zinwentaryzowane i byo ich 930 
szt., natomiast na przestrzeni tych lat zostao usunitych z parku 300 drzew. Wyjania, 
jaka bya praktyka do 2021 r. przekazywania drzew, które byy zakwalifikowane do 
usunicia z parku. Dodaa, e odkd Urzd przej nadzór i organizacj nad tym terenem, jest 
wiele niejasnoci odnonie usunitych drzew a teren jest zaniedbany. Pani Klonowska 
zapytaa Pana Wójta, czy przewiduje w roku biecym podjcie dziaa na rzecz 
uporzdkowania czy zagospodarowania Parku. Poinformowaa take, e w 2022 r. 
Konserwator zabytków naoy kar w wysokoci 10 000 z za niewykonanie zalece 
pokontrolnych Delegatury MWKZ w Ciechanowie (powysze zapytania w formie 
pisemnej w zaczeniu do protokou).

Ad. 11 Odpowiedzi na pytania i wnioski.



Pan Wójt odpowiedzia odnonie uchway dot. wynajmu wietlic z 2022 r. na pewno nie 
jest doskonaa i trzeba nad ni pracowa, w tym nad stawkami. Wyjani, e opata za 
wynajem od 40-50 osób w przeliczeniu na 1 osob to 12 z.

Pan Wójt poinformowa, e s braki cinienia wodocigu w Chotumiu, który obsuguje cz 
mieszkaców Gminy. Bd podjte rozmowy dot. moliwoci przepicia czci wodocigów do 
studni w Gumowie, która jest modernizowana.

Odnonie uwag dot. Parku w Sokoówku Pan Wójt odpowiedzia, e nie ma wiedzy, w 
jaki sposób byy przekazywane dokumenty do Urzdu Marszakowskiego i czy zostay 
zachowane terminy. Natomiast faktem jest, e Marszaek Województwa Mazowieckiego 
udzieli odpowiedzi na uchwa intencyjn Rady Gminy, i na ten moment nie jest 
zainteresowany przejciem obiektu w Sokoówku. Co do wycinki drzew naleaoby 
sprecyzowa okres czasu, w który dokonano teje wycinki.

Pani Klonowska odpowiedziaa, e od 2021 roku.

Pan Wójt odpowiedzia ,e sprawa wymaga wyjanie, doda, e spotkanie ze 
Stowarzyszeniem ju si odbyo, w którym uczestniczy take Przewodniczcy Rady Gminy 
i nie wycofuje si z rozmów planowanych w dn. 29 maja br., tylko bdzie zmieniony 
termin, ze wzgldu na spotkanie w tej sprawie z Konserwatorem, które planowane jest 
we wtorek (30 maj br.). Poinformowa, e s ju pewne propozycje i podejmowane 
dziaania aby zostao zachowane i uszanowane dziedzictwo historyczne tego obiektu i 
Gminy Ciechanów. Natomiast na konkrety naley poczeka, doda, e o wszystkim bdzie 
informowa Rad Gminy i Stowarzyszenie.

Pani Klonowska zapytaa, czy Stowarzyszenie moe uczestniczy we wtorkowym 
spotkaniu z Konserwatorem?

Pan Wójt nie wyrazi zgody, poinformowa, e na tym etapie s to rozmowy techniczne, 
gdzie stron jest Urzd.

Pan Wójt zoy yczenia z okazji Dnia Matki.

Sotys Smoliski zapyta, kto ma odpowiada za konserwacj terenów zielonych i z jakich 
rodków ma to by finansowane? Doda, e jest 33 soectw a wietlic 13, wszyscy sotysi maj 
takie same stawki za podatek czy diety za udzia w sesjach RG, a sotysi, którzy 
zarzdzaj wietlicami maj wicej obowizków.



Pan Wójt odpowiedzia, e po to s wprowadzone stawki za wynajem wietlic i te pienidze 
bd wpyway do soectw, aby byy przeznaczone wanie na tego typu cele.

Przewodniczcy Rady Gminy zoy yczenia z okazji Dnia Matki.

Ad. 12 Zamknicie obrad 

Przewodniczcy Rady Gminy podzikowa wszystkim za przybycie i zamkn LVII Sesj 
Rady Gminy Ciechanów.

 

 Protokoowaa                                                             Przewodniczcy Rady Gminy

 

 Magorzata Sochacka                                                           Eugeniusz Olszewski

 

 

 

 


